
Protokół Nr 10/2015 

 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w 23 września 2015 r. godz. 15.30 – 16.15 

w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

 

Obradom przewodniczył: Przewodniczący Komisji – Mariusz Łata 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 

 

Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia: 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji – Pan M. Łata otworzył 

posiedzenie, stwierdzając quorum na podstawie listy 

obecności. 

  

I. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Opiniowanie projektów uchwał  

na sesję RM w dniu 28 września  

2015  r. w sprawie:  

 

- przyjęcia Gminnego programu opieki 

nad zabytkami miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego (pkt III poz. 3)  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju – Pan 

Marek Nowak wyjaśnił, że z ustawy z dnia 23 lipca 

2003 r.  o ochronie zabytków i o opiece  

nad zabytkami wynika obowiązek sporządzenia 

przez Gminę przedmiotowego programu na okres  

4 lat. Sporządzona została inwentaryzacja stanu 

zabytków, która uzyskała pozytywną opinię 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Naczelnik 

M. Nowak wyjaśnił, że na terenie miasta 

zlokalizowanych jest 11 zabytków nieruchomych, 

kilkanaście ruchomych zabytków,, 54 stanowiska 

archeologiczne, 4 układy urbanistyczne. Program 

opieki nad zabytkami określa, jak należy dbać  

o zabytki oraz jak pozyskać środki na ich 

utrzymanie, czy renowację. 

Radny D. Kaszuba zwrócił się z zapytaniem, 

dlaczego w przedmiotowym programie nie 

uwzględniony został Pomnik Żołnierzy Armii 

Krajowej Okręgu Opatów, zlokalizowany po drugiej 

stronie Kolegiaty Świętego Michała Archanioła.  

Naczelnik M. Nowak zapewnił, że kwestia 

zgłoszona przez Radnego Kaszubę zostanie 

wyjaśniona i ewentualne poprawki zostaną 

wniesione na sesji Rady Miasta. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu – M. Łata zwrócił się z prośbą  

o poinformowanie Radnych na kolejnych komisjach, 

czy pomnik zostanie uwzględniony w programie. 

Radny D. Kaszuba zwrócił się również  

o sprostowanie odnośnie nazwy obelisku 
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- ustanowienia pomników przyrody 

 (pkt III poz. 4) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- uchylająca uchwałę w sprawie 

realizacji przedsięwzięcia pn. 

„Ostrowiecki Browar Kultury”  

w formule partnerstwa publiczno - 

prywatnego (pkt III poz. 9), 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

strzeleckiego. Zwrócił uwagę, że nazwa „Związek 

Strzelecki” powinna  być pisane z wielkich liter. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 

Gminnego programu opieki nad zabytkami miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu) 

 

Naczelnik Wydziału Środowiska – P. Aldona 

Sobolak poinformowała, ze drzewa rosnące  

w  Parku Miejskim im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego spełniają kryteria pozwalające uznać je 

za pomniki przyrody. Proponuje się nadanie tym 

pomnikom imion: „Dąb Wolności”, „Adam”. 

Radny D. Kaszuba zwrócił się z zapytaniem, czy dąb 

na Kirkucie został uznany za pomnik przyrody. 

Naczelnik A. Sobolak potwierdziła, że drzewo,  

o którym mówi Radny D. Kaszuba jest już 

pomnikiem przyrody. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 

ustanowienia pomników przyrody (projekt uchwały 

w załączeniu do protokołu) 

 

Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju –  

P. M. Nowak wyjaśnił, że przedmiotowy projekt 

wynika z analizy potrzeb i realnych możliwości 

finansowych Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 

Uchwała w sprawie realizacji przedsięwzięcia 

została podjęta w lipcu 2014 r. Ze względu  

na późniejsze, wysokie koszty finansowania 

projektu (wysokie opłaty uiszczane partnerowi  

w formule Partnerstwa Publiczno – Prywatnego) 

oraz brak możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych, proponuje się uchylenie 

przedmiotowej uchwały. Za uchyleniem uchwały 

przemawia również fakt, że maksymalna wartość 

projektów dofinansowywanych z Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego nie może przekroczyć 20 mln zł, 

natomiast wartość obecnego projektu wynosi  

ok. 60 mln zł. Należy więc opracować koncepcję, 

która zaspokoi potrzeby miasta, jak również nie 

obciąży zbyt jego budżetu. 

Radny D. Strojny zwrócił się z zapytaniem, w jakich 

terminie Gmina będzie mogła aplikować  

do Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego. 

Naczelnik M. Nowak wyjaśnił, że przed złożeniem 

wniosku należy zlecić wykonanie koncepcji  

i programu funkcjonalno – użytkowego. Nabór  
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- rozpatrzenia skargi na działalność 

Centrum Kształcenia Ustawicznego  

w Ostrowcu Świętokrzyskim (pkt III poz. 

13) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

do RPO będzie przeprowadzony w drugiej połowie 

2016 r. 

Następnie Radny P. Celebański zwrócił się  

z zapytaniem o ilość planowanych etapów realizacji 

projektu. 

Naczelnik M. Nowak wyjaśnił, że ilość etapów 

zależna będzie od wykonanej koncepcji. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu - M. Łata zwrócił się z zapytaniem, 

w jakim terminie zostanie wykonana koncepcja. 

Naczelnik M. Nowak odpowiedział, że nie została 

jeszcze zawarta umowa na realizację koncepcji, 

dlatego też trudno mówić tu o jakimś terminie. 

Radny D. Strojny zwrócił się z zapytaniem, jak 

Naczelnik M. Nowak ocenia szanse Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na pozyskanie 

dofinansowania na realizację przedmiotowego 

przedsięwzięcia.  

Naczelnik M. Nowak odpowiedział, że w ramach 

tzw. fiszek projektowych, projekt ten – jako 

planowany do realizacji – uzyskał pozytywną opinię 

Urzędu Marszałkowskiego. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały uchylającej uchwałę 

w sprawie realizacji przedsięwzięcia  

pn. „Ostrowiecki Browar Kultury”  

w formule partnerstwa publiczno - prywatnego 

(projekt uchwały w załączeniu do protokołu) 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej –  

P. A. Pietruszka poinformował, że Komisja 

Rewizyjna, po wysłuchaniu P. Dyrektor Centrum 

Kształcenia Ustawicznego, pracowników Urzędu 

Miast, jak również Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej, uznała wszystkie zgłoszone  

skargi za bezzasadne. Jeżeli zaś chodzi o skargę  

na działalność Centrum Kształcenia Ustawicznego, 

wniesioną przez ucznia, który nie został 

poinformowany o uzyskanych przez niego wynikach 

egzaminów maturalnych, szkoła nie ma takiego 

obowiązku, ponieważ uczniowie dostaję klucz, 

dzięki któremu mogą się logować i sprawdzać 

wyniki. Ponadto, szkoła kontaktowała się w tej 

sprawie z uczniem, jednak nie odbierał on telefonu. 

 

 Członkowie Komisji  jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Centrum 

Kształcenia Ustawicznego (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu) 
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II. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

III. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- rozpatrzenia skargi na działalność 

Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego (pkt III poz. 14) 

 

 

 

- rozpatrzenia skargi na działalność 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

(pkt III poz. 14) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu 

miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

za I półrocze 2015 r. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Informacja o realizacji zadań 

wynikających ze Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski w 2014 r. wraz 

z oceną stopnia realizacji celów – zadań 

Strategii Zrównoważonego Rozwoju 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

w odniesieniu do planowanych celów – 

zadań w/w strategii w 2014 r.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Członkowie Komisji  jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego (projekt 

uchwały w załączeniu do protokołu) 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej –  

P. A. Pietruszka poinformował, że skarga związana 

jest z przeprowadzanymi przez MOPS kontrolami 

dotyczącymi zasadności pobierania świadczeń przez 

podopiecznych. 

 

Członkowie Komisji  jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej (projekt uchwały  

w załączeniu do protokołu) 

 

Kierownik Referatu Planowania i Kontroli Budżetu 

– P. S. Kijak wyjaśnił, że realizacja budżetu  

w pierwszym półroczu 2015 r. przebiegała bez 

zakłóceń. Widoczny jest spadek dochodów z opłat 

skarbowych, od czynności cywilno – prawnych, jak 

również od sprzedaży. Gmina wywiązuje się  

ze zobowiązań, regulowane są kredyty, płatności. 

Wyjaśnił również, że z reguły większość płatności 

jest realizowanych w II półroczu. Należy również 

zauważyć, że przeprowadzona reforma oświatowa 

wpłynęła na zwiększenie się wydatków, jednak nie 

zachwiało to płynności finansowej Gminy. 

 

Członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu przyjęli do wiadomości 

sprawozdanie z wykonania budżetu miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego za I półrocze 2015 r. 

 

Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju –  

M. Nowak wyjaśnił, że przedmiotowa informacja 

została przedstawiona Forum Rozwoju Miasta  

w dniu 16 lipca 2015 r. Członkowie Forum 

stwierdzili rozbieżności pomiędzy planem  

a realizacją strategii. Rozbieżności związane były  

z faktem, że w sierpniu jednostki przedstawiały listę 

zadań planowanych do realizacji w ramach strategii, 

natomiast później uchwalany był budżet, z którego 

niektóre zadania zostawały wykreślone. 

Rozbieżności związane są również z różnicami 

pomiędzy zakładanymi kwotami realizacji  

a kwotami wynikającymi z rozstrzygnięcia 

przetargów. W protokole z posiedzenia Forum 

Rozwoju Miasta została zawarta uwaga o zbyt 

dużych rozbieżnościach pomiędzy planem  

a wykonaniem Strategii. 
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IV. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sprawy różne. 

Ponadto, Naczelnik M. Nowak wyjaśnił, że nowa 

strategia, uchwalona w dniu 6 listopada 2014 r. 

przewiduje inny – wskaźnikowy – system  

monitorowania. Dzięki takiemu monitorowaniu 

można będzie zobaczyć, w jakim stopniu realizacji 

Gmina się znajduje. Informacja o realizacji strategii 

przedstawiana jest po raz ostatni . Za rok Radni RM 

otrzymają sprawozdanie z realizacji budżetu Gminy 

oraz wskaźniki realizacji strategii. 

Radny D. Kaszuba zwrócił uwagę, że w protokole  

z posiedzenia Forum Rozwoju Miasta, brak jest  

wspomnianej w nim listy obecności. 

Naczelnik M. Nowak wyjaśnił, że informacja  

o liście obecności została umieszczona omyłkowo  

i nadmienił, że w skład Forum Rozwoju Miasta 

wchodzi 7 osób, w tym 3 radnych i przedstawiciele 

organizacji pozarządowych i instytucji. 

 

Członkowie Komisji Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu przyjęli do wiadomości informację 

o realizacji zadań wynikających ze Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w 2014 r. wraz 

z oceną stopnia realizacji celów – zadań Strategii 

Zrównoważonego Rozwoju Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w odniesieniu do planowanych celów 

– zadań w/w strategii w 2014 r.  

 

nie zgłoszono 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

  

Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 

 

Protokołowała:                                     Przewodniczył: 

  

Anna Krakowiak                   Przewodniczący Komisji  

                       Mariusz Łata 

 

 

           


